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Norrmalms stadsdelsnämnd 

Vinterparker i Vasastan – svar på skrivelse 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

 

Christina Rapp Lundahl      Britt Mattsson 

stadsdelsdirektör        avdelningschef 

 

 

 

Sammanfattning 

Anita Isacsson (FP) i Norrmalms stadsdelsnämnd har inkommit med en skrivelse 

om att förlänga säsongen i Vasastans parker. Stadsdelsnämnden beslutade på 

sammanträde den 27 september 2012 att skrivelsen skulle överlämnas till 

stadsdelsförvaltningen för beredning. 

 

Enligt Stockholms parkprogram och den lokala parkplanen ska trygghet och 

tillgänglighet beaktas vid all förnyelse och förändring av parkerna 

I nämndens driftbudget prioriteras trygghetshöjande åtgärder och i samarbete med 

trafikkontoret förstärks belysningen successivt.  

 

Förvaltningen anser att det ar viktigt att uppmuntra vinteraktiviteter i parkerna 

genom att utveckla informationen om parkernas möjligheter och kvaliteter som de 

har under vintern.  

 

Enligt förvaltningen är det viktigt att vinteraspekterna i parkerna ytterligare 

betonas i Stockholms nya parkprogram som är under utarbetande, och i den lokala 

parkplanen för Norrmalm. 
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Bakgrund 

Anita Isacsson (FP) i Norrmalms stadsdelsnämnd har inkommit med en skrivelse 

om att förlänga säsongen i Vasastans parker. Stadsdelsnämnden beslutade på 

sammanträde den 27 september 2012 att skrivelsen skulle överlämnas till 

stadsdelsförvaltningen för beredning 

 

Ärendet 

Skrivelsen inleds med att framhålla Vasastans kvaliteter med både närhet till 

parker och ett spännande stadsliv.  Skrivelsen tar upp att det är angeläget att 

parkerna inbjuder till vistelse året runt, och beskriver några förslag till åtgärder 

med syfte öka tillgänglighet, trygghet och attraktionskraft i parkerna under 

vintern. God belysning, snöröjda och sandande gångvägar framhålls, liksom nya 

attraktiva mötesplatser med uppvärmda sittplatser och grillplatser. Vidare beskrivs 

vikten av att uppmuntra vinteraktiviteter som skridskoåkning, pulkaåkning, gym-

träning och längdskidåkning på de platser där så är möjligt. Vasaparkens skridsko-

bana beskrivs som en perfekt inledning på ett kommande vinterparksarbete. 

 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen välkomnar denna skrivelse om att förlänga säsongen i Vasastans 

parker. Enligt nämndens verksamhetsplan ska stadsdelsområdets parker utvecklas 

till en gemensam resurs för allt fler invånare. Där ska finnas plats för lek, spontant 

spel eller avkoppling i en tillgänglig, trygg och välskött park. Förvaltningen vill 

också betona att det är viktigt att dessa kvaliteter finns oberoende av årstid. 

 

Växtligheten i parkerna bjuder på stämningsfulla upplevelser även under andra 

årstider än den gröna. I de parkupprustningar där nya planteringar ingår, görs 

medvetna val av arter bl.a. med avseende på dess effekter under olika årstider. 

Vackra höstfärger, speciella blomställningar som framhävs vid rimfrost, ett sär-

präglat grenverk som t.ex. hos korallkornellen är effekter som framträder under 

vinterhalvåret. Under hösten 2011 planterades extra mycket lökväxter i stadens 

parker vilket gav färgsparkande upplevelser under tidig vår innan grönskan slog 

ut. 

 

Förvaltningen anser vidare att det är viktigt att uppmuntra vinteraktiviteter i 

parkerna genom att nå ut med information om deras vinterkvaliteter. Genom appen 

”Upptäck Stockholm”, stadens webb-plats och i stadsdelsnämndens 

månadsannonser ska Norrmalmsborna få veta vilka pulkabackar, isbanor och 

slängkälkar som finns, och att det är tillåtet att åka längdskidor i parkerna. 

Förvaltningen håller för närvarande på att undersöka vilka platser i stadsdelens 

parker som kan vara lämpliga att utveckla för gymträning. 
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Förvaltningen ser att det ökade användandet av engångsgrillar har medfört ett 

minskat behov av fasta grillar i parkerna, men anser att det är viktigt att de finns 

kvar i stadsdelens parklekar där de används flitigt, och i stadsdelens utflyktsparker. 

För att undvika att engångsgrillarna skadar parkutrustning eller andra ytor, kan 

ytor med värmetåliga material för engångsgrillarna iordningsställas.  

 

Förslaget i skrivelsen om uppvärmda bänkar låter attraktivt, men förvaltningen 

anser att ett genomförande kräver en miljövänlig och energisnål lösning i linje 

med stadens miljömål. Försök med uppvärmda bänkar har prövats genom att 

använda returvatten från fjärrvärmenätet, men denna lösning är ännu inte tekniskt 

färdigutvecklad. Förvaltningen avser att följa denna utveckling samt föreslå att 

idén vidareutvecklas i miljöarbetet inom något av stadens miljöprofilområden. 

 

Förvaltningen är positiv till att spola isbanor för skridskoåkning när väderleken 

tillåter – det kräver en längre period om ca 5 dagar med minusgrader. Likaså är det 

viktigt att gångstråk längs stränder och genomgående parkstråk vinterväghålls och 

halkbekämpas. Samtidigt vill förvaltningen betona att en utökning medför ökade 

driftskostnader  med  tilläggsbeställningar utöver gällande avtal.  

 

Enligt Stockholms parkprogram och den lokala parkplanen för Norrmalm ska 

trygghet och tillgänglighet beaktas vid all förnyelse och förändring av parkerna 

I nämndens driftbudget prioriteras dessa åtgärder och i samarbete med 

trafikkontoret förstärks belysningen successivt.  

 

Bilaga 

Skrivelsen 

 

 

 

 

 


